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SLOVENSKO: PANDEMIČTÍ ALARMISTI BY SE MĚLI
OPRAVDNIT. A PŘEVZAT ODPOVĚDNOST ZA CHYBY.
NÁROD CHCE VIDĚT PADAT HLAVY – OBRAZNĚ I
DOSLOVA!
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SLOVENSKO: Uzavření kapitoly pandemie na Slovensku

ještě něco chybí – vyvození osobní odpovědnosti za selhání

těch lidí, kteří při covidových manévrech drželi otěže. Na

tlustou čáru a úplnou amnestii neexistuje důvod.

Německý ministr zdravotnictví a vystudovaný lékař Karl Lauterbach

před několika dny zkritizoval některá pandemická opatření v

posledních letech jako přehnané a idiotské.
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„Mnohé z toho, co jsme udělali, bylo správné, ale idiotské byly věci

jako běhání v rouškách nebo pravidla pro pobyt venku. To se

přehnalo,“ přiznal v tamní televizi ZDF.

Skutečnost, že tato slova již zazněla i od představitele vlády v

nejvýznamnější evropské zemi, znovu otevírá prostor pro hlubší

reflexi i na Slovensku.

S odstupem času totiž víme, že mnohé hlavní linie slovenské

protipandemické politiky byly tak mimo, že by na ně nestačila ani

slova jako „idiotské“ a „přehnané“.

Jen se na malý moment rozpomeňme.

Mluvíme o enormním mocenském tlaku na očkování, které se

nejenže neukázalo jako spolehlivá ochrana vůči nákaze a přenosu, ale

stala se z něj zřejmě až škodlivá záležitost, například u mladších

ročníků.

Mluvíme o zvrácených omezeních pohybu, při kterých se staly

přechod do sousedního okresu a procházka ve vylidněném lese

ilegální činností.

Mluvíme o extrémním plýtvání veřejnými financemi na experimenty

s nulovým nebo velmi omezeným výsledkem. Zmínit lze plošné

testování, očkovací bonus, loterii či stovky tisíc nevyužitých dávek

vakcín.

A pokračovat možná dlouho…

Kdo ve světle těchto hloupostí ponese zodpovědnost za útok na

lidskou důstojnost, likvidaci malých podnikatelů, zanedbanou školní

docházku, vedlejší účinky očkování, zhoršení psychického zdraví či

trhání rodin při tak důležitých událostech, jako jsou svatby, pohřby či

porody?
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Jistě, lze namítat, že po bitvě je každý generál a že tehdejší emoce a

něco, co bývalo označováno jako „vědecký konsensus“, kompetentní

zbavuje viny. Tento princip však nemůže platit bezvýhradně.

Autority totiž sedí ve svých křeslech proto, že mají umět racionálně

uvažovat i při neobvyklých až bezprecedentních událostech a mají

mít odvahu kráčet i proti celosvětovému myšlenkovému proudu –

jako například Švýcaři a Švédové, kteří dokázali udržet balanc mezi

individuální svobodou a ochranou kolektivního zdraví.

Fungování moderní společnosti je přece podmíněno i tím, že každý

za svá špatná a nepřiměřená rozhodnutí nese adekvátní

odpovědnost. Je to forma osobního trestu a výstraha pro ostatní, což

slouží tomu, aby se chyby v budoucnosti neopakovaly.

Platí to pro prodavačku, které v obchodě mizí zboží, platí to pro

statika, který špatně naprojektuje budovu, platí to pro řidiče

autobusu, který nedodrží pravidla silničního provozu a způsobí tím

nehodu.

Ale neplatí to pro ty, kteří měsíce až léta kontrolovali celé naše životy

a mají být při vyvozování odpovědnosti vzorem? Proč jsme lidi z

resortu zdravotnictví, vlády, krizového štábu či úřadu hlavního

hygienika amnestovali bez jakékoli diskuse?

Když už jsme hrdinně poháněli popletené šiřitele zpráv o genocidních

čipech ve vakcínách a vystavili je hanbě přímo na facebookové

policejní nástěnce, asi nastal čas podívat se výše. Nebo u nich to

končí?

Pokud namítáte, že nad chaosem je třeba mávnout rukou a povznést

se nad to, protože je jaksi promlčený a dnes žijeme v normálu, ani

toto tvrzení neobstojí. Chaos totiž zčásti pokračuje.

Například jen koncem loňského roku TV Markíza zjistila, že stát pro

nežádoucí účinky očkování poškozeným zatím nevyplatil ani jeden-

jediný cent. Státní úřad pro kontrolu léčiv (SÚKL) přitom do konce
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roku 2022 vyhodnotil, že až 1 759 hlášení nežádoucích účinků vakcín

bylo závažných.

Vyvozování osobní odpovědnosti je absolutní nutnost pro obnovení

důvěry ve stát. Samozřejmě, nemá se tak dít po vzoru divokého

západu, ale cestou personálních obměn, přiměřených

pracovněprávních postihů či v krajním případě spravedlivých soudů.

Ale nepředbíhejme. Začít je třeba nejprve upřímným „promiňte,

mýlili jsme se a přehnali jsme to“.

Po třech letech bychom se měli dočkat alespoň toho.
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